
 

 

 

 

                                 

Č. 6. prosinec 2022   

INFO OBCE 

Dne 19.10.2022 na ustavujícím zasedání nového zastupitelstva po volbách byli zvoleni:  

Starosta: Jiří Kohout místostarostka: Vladimíra Bečvářová 

Finanční komise: Ing. Petra Tůmová, Iveta Lendělová, Petra Tümmlerová 

Kontrolní komise: Bc. Kamila Slaná, Marek Studnička, Petr Sobotka 

 

PLÁNOVANÉ AKCE  

Tradiční SETKÁNÍ u 

vánočního stromečku  

 24. 12. 2022  

od 11. hod. na návsi  

Všechny srdečně zveme. 

 

SILVESTROVSKÁ 

PROCHÁZKA  

31. 12. 2022 

Sejdeme se v 10. hod. u 

obecního úřadu a vyrazíme 

na společnou procházku. 

 

EDITORIAL 

Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych Vám v prvé řadě popřál krásné Vánoce a šťastný Nový rok. 
Nechalo by se zde psát mnoho věcí ohledně války, energetické krize, drahota všude, 
kam se podíváš, ale řekl jsem si, že nechci v posledním editoriálu tohoto roku být 
pesimistický, ale naopak být trochu optimistický, romantický a nostalgický. Tak snad 
se mi to povede. 
Zatím co začínám psát, tak se začíná první adventní neděle a je dle mého pomalu 
nejvyšší čas dostat se do vánoční nálady a pohody. Možností, jak toho docílit, je 
mnoho. Asi v poslední době je nejrozšířenější návštěva nějakého většího města a 
tam si užít na adventních trzích a trochu nasát tu začínající vánoční atmosféru, dát 
si svařáček a koupit třeba něco na stromeček nebo nějakou dekoraci na stůl či 
někam do domácnosti. Velice se také rozšířilo slavnostní rozsvěcení vánočního 
stromečku, kde se na mnoha místech dělají i různá vystoupení spojená s Vánoci. Já 
mám třeba velice rád návštěvu nějakého skanzenu, kde se vrátíme do dob minulých, 
kdy byly vánoční svátky spíše o setkání rodiny než o dárcích, bez kterých to dnes ani 
snad nejde. Dnešní Vánoce jsou více materialistické a již to není tak o zvycích a 
rituálech, které dříve naše babičky a dědečkové dodržovali a radovali se i z toho 
mála, co měli. 
Myslím si, že v dnešní době bychom si měli od našich prarodičů vzít příklad a vánoční 
svátky si užít. Jak jsem již napsal, možností je mnoho, ale nikdy by neměla chybět 
rodinná pohoda a láska. Jak se říká „Láska hory přenáší“ a ono na tom něco bude. 
Do nového roku Vám všem přeji hodně lásky, mnoho štěstí a nekonečně zdraví, bez 
kterého to nikdy nebude ono. 
 
PS: Děti POZOR! Již byste měly mít napsaný dopis pro Ježíška a nezapomeňte ho dát 
za okno, aby si pro něj mohl Ježíšek doletět. 
 

S pozdravem Váš starosta Jiří Kohout 
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Dne 16. 11. 2022 proběhlo jednání zastupitelstva, na kterém byly projednány a schváleny následující body: 

1. Návrh rozpočtu na rok 2023, který je k dispozici na úřední desce a je možné k němu vznést připomínky, schvalován 

bude v prosinci. 

2. Schválení plánu inventur za rok 2022 – proběhne inventarizace majetku obce. 

3. Vyhodnocení nabídek na rekonstrukci části chodníku k zámku I. etapa. 

4. Schválení daru pro SDH Vinařice ve výši 30 000 Kč za provedené brigády v obci. 

Schválení sponzorského daru pro p. Marka Mičíka ve výši 5 000 Kč. 

Schválení daru pro knihovnu Mladá Boleslav ve výši 5 000 Kč. 

5. Zastupitelstvo obce bylo seznámeno s připravovanou projektovou dokumentací na akci 

„Chodníky a manipulační plochy v obci Vinařice k.ú. Vinařice u Dobrovice“. Projektant: Ing. 

Jitka Borovičková. 

6. Zastupitelstvo obce se rozhodlo díky příznivému počasí vyhlásit výběrové řízení na II. 

etapu rekonstrukce chodníku k zámku. Opět jako v prvním případě budou starostou 

osloveny min. tři firmy. Jako jedna z podmínek bude, že práce musí být dokončeny do konce 

kalendářního roku 2022. 

 

CO SE DĚLO V ŘÍJNU A LISTOPADU 

DRAKIÁDA  

První říjnovou sobotu se na vinařickém nebi 

proháněli draci různých velikostí a barev. Někteří byli tak divocí, že se 

utrhli z provázku a letěli si, kam chtěli, a jejich majitelé je pak museli 

hledat různě po vsi. Nejednou přistáli i u někoho z Vás na zahradě. 

V pečící soutěži byly letos na ochutnání koláče mnoha chutí a náplní. 

Kdo ochutnal, mohl udělit své tři hlasy svým favoritům. Výběr byl jako 

vždy těžký, koláče se všem moc povedly. Přesto nejvíce hlasů získaly 

koláče od: 1) Lucie Hlaváčové, 2) Magdaleny Vilhelmové 3) Kamily 

Slané.  

TURNAJ V PEXESU 

Celkem 9 dospělých, 14 dětí školního věku a 5 předškolního se 

zúčastnilo turnaje v pexesu. Sobotní listopadové odpoledne spojené 

se zábavou a pekelným soustředěním tak bylo po covidové pauze 

třetím ročníkem této akce a jistě příjemným zpestřením pro všechny.  

Po kvalifikačních kolech, kde se sčítaly body za jednotlivá dílčí vítězství, 
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proběhl semifinálový rozstřel a konečné finálové kolo, ze kterého vzešel vítěz. Vítězové byli samozřejmě všichni, kteří 

se turnaje vůbec zúčastnili, ale opravdovými vítězi ve svých kategoriích byli: Dospělí – Michaela Vinšová, Školáci: Adam 

Slaný, školka – Viktorie Vinšová.  

VÝLET DO MĚLNÍKA. 

V sobotu 8.10. obec pro své občany uspořádala autobusový výlet do města Mělník. V Mělníku nás čekal velmi bohatý 
program zahájený prohlídkou regionálního muzea kočárků a vinařství. Následovala komentovaná prohlídka městem s 
nádherným výhledem na soutok Labe s Vltavou a oběd.  
Po obědě jsme se vydali do mělnického podzemní k unikátní středověké studni s rekordní šířkou 4,54 m pod náměstím, 
studna byla v minulosti jediným zdrojem vody ve městě.  
Po návštěvě podzemí jsme zavítali na prohlídku zámku spojenou s návštěvou zámeckého sklepa, kde proběhla 

ochutnávka místních vín sv. Ludmily.  
Výlet byl zakončen prohlídkou technické památky zdymadla Hořín. Zdymadlo bylo vybudováno v roce 1905 a je dodnes 
funkční. Za organizaci výletu patří velké díky paní Kamile Slané. Děkujeme a těšíme se na další krásný výlet. 

V. Bečvářová 

POHÁDKOVÝ PODVEČER 

Nejen děti z hasičského kroužku si mohly vytvořit lucerničky, do kterých pak v pátek  25.11.2022 chytaly víly a draky.  
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Za uspořádání této akce patří velké poděkování Lence Hlaváčové, která vše vymyslela. Z fotografií je vidět, že to byl 

krásný zážitek.  

BESEDA O PLACHTĚNÍ 

Listopadový páteční podvečer se zhruba třicítka posluchačů v sále Vinařické hospůdky dozvěděla, na jakém principu 

probíhá plachtění, jak funguje termodynamika, ale i tak osobní věci, jak se řeší, když Vás mezi mraky přepadne obyčejná 

lidská potřeba. Za odborné, zajímavé i zábavné povídání patří ještě jedno poděkování Ondřeji Bordovskému. 

TVOŘENÍ ADVENTNÍCH VĚNCŮ 

V sobotu před první adventní nedělí to 

v sále hospody vonělo jehličím. Radou a 

při tvoření vánoční dekorace byla 

Anetka Hlaváčová, které děkujeme za 

odborný dozor při kreativním tvoření. 

 

 

 

SPOLEČNSKÁ KRONIKA  

JUBILEUM:  Kafková Jaroslava (70)    Hlaváčová Hana (70) 

NAROZENÍ: Šárka Šáfrová 

 

OSOBNOST OBCE ANEB ŽIJÍ MEZI NÁMI 

Tak jako v minulých letech, i letos patří prosincový rozhovor medailovému místu v pečení. Majdiny koláče patřily podle 

názoru ochutnavačů k nejlepším a na konci rozhovoru na ně Majda 

prozradila recept. Přečtěte si, co vše na sebe tato mladá dáma 

prozradila. 

Umístila ses na druhém místě v pečení koláčů, pekla jsi sama? 

Pekla jsem sama, popravdě jsem si našla na internetu recept a pak 

jsem udělala z našich hrušek povidla se skořicí a rumem. S těmi mi 

tedy pomohla mamka, dusí se na pánvi, tak to radši míchala ona, 

já už jsem koláče pak zase naplnila. 

Baví tě pečení? 

Ano baví, ale nepeču moc často, spíš šneky a takové drobnosti. 

MEDAILONEK 

MAGDALENA VILHELMOVÁ 

Rok narození a znamení: 2009, štír 

 

Má ráda rýži s houbovou omáčkou – „tu dělá 
mamka výbornou“, buchtičky se šodó a pizzu. 

Nemá ráda hrachovou kaši a mrkvovou polévku 

Koníčky: florbal, rybaření, koně, hasiči 
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Co máš za koníčky kromě pečení? 

Hraju florbal, jezdím na koni a běhám za vinařické hasiče. Také rybařím. A co dělám nejradši? Vzhledem k tomu, že 

třikrát týdně jezdím na trénink florbalu, tak možná florbal a koně mě taky moc baví. Vlastně neumím říct, co mě baví 

nejvíc. 

Jak ses dostala k rybaření? 

Taťka mi vyprávěl, že když byl malý, tak chodil rybařit. Říkal, že chodíval i tady na Žárovku a mě to zaujalo. Tak jsem mu 

řekla, že bych to chtěla taky zkusit a on mě začal brát s sebou. Od deseti let už mám svůj rybářský lístek, abych mohla 

chytat na své dva pruty. Na rybaření se mi líbí to ticho - odpočinu si tam. Také to, že jsem v přírodě, kterou mám ráda. 

Když se pak musím něco naučit do školy, vezmu si to s sebou k vodě. Pročistím si hlavu a pak se mi lépe učí. Největší 

rybu jsme chytli na můj prut, ale sekl ji taťka. Byl to sumec, který měl 135 cm a 20,5 kg. 

Na ryby chodíš s taťkou, trávíš stejně i čas s mamkou? 

Na ryby chodíme sami dva nebo i s kamarády. Je fajn, že trávím čas s taťkou, povídáme si a můžeme si říct něco, co 

mamka neví a co nechceme, aby věděla. S mamkou nemám žádný společný koníček, ale povídáme si, když jsme občas 

jen samy doma.  

Máš představu, co bys chtěla jednou dělat? 

Chtěla bych být veterinářka. Ale nevím, jestli to vyjde. Protože když jsem se o 

tom bavila s kamarádkou, říkala mi, co se může stát, když bych udělala něco 

špatně. Že bych mohla to zvíře i zabít, a toho se bojím. Nevím, jestli bych to 

zvládla. 

Kde se vidíš například za 10 let? Bude ti 23, bydlíš na Vinařicích? 

Ne, bydlím na Pátku, na vesnici u Loun. To je moje oblíbené místo – vesnice 

obklopená z jedné strany polem a z druhé strany řekou Ohří. Máme tam dům 

po prababičce. Ten dům jsme zrekonstruovali, protože z části vyhořel. Je tam 

velká stodola a z té bych chtěla udělat stáj a mít tam koně. 

Takže na Vinařicích svoji budoucnost nevidíš? Je něco, co bys tu změnila? 

No, budu jezdit za našima, to je jasný, ale vidím se spíš jinde. Asi tu zůstane 

Viktorka. Chtěla bych, aby tu bylo méně cizinců, mám z nich někdy nepříjemný 

pocit, když kolem jdou cizí lidi a není jim rozumět. Jinak na Vinařicích bych nic neměnila, líbí se mi tu. 

Už jsi něco dokázala, na co jsi pyšná? 

Na to, že fyzicky zvládám sport a že jsem s ním nesekla kvůli tomu, že by to pro mě byla velká zátěž. A teď mám radost 

z rybářských přívlačových závodů v Bakově nad Jizerou, kde jsem byla na druhém místě. Chytila jsem dvě štiky - 45 cm 

a 54 cm. 

Co bys vzkázala lidem na závěr? 

Aby lidi dělali, co je baví. A aby se snažili pomáhat ostatním a být lepšími lidmi, než těmi, co kradou a ubližují si. 
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RECEPT na Majdiny koláče:  180 g polohrubé mouky, 330 g hladké mouky, 3 lžičky krupicového cukru, 100g 

másla, 2 žloutky, 40g droždí, 250 ml vlažného mléka, 2 bílky na potření, povidla, máslo na potření 

PŘEPIS KRONIKY 

TOPOGRAFIE 

K výstihu položení jednotlivých domů – místopisu – nepovoluje dobře rozházenost jejich po obecním prostranství. 

Přesto však uveden bude pokus pro určitou orientaci.          

 Při silnici Dobrovice – Sýčina, k západnímu konci zdejšího katastru, je pod silnicí č.p. 55, naproti nad silnicí č.p. 

56. Oba domy bývaly původně cihelnami. Od křižovatky Dobrovice – Sýcina k Vinařicům, po levé straně silnice, jsou za 

sebou č.p. 46, 9, 10, 58 /bývalý hostinec/, 11, 12, při úhybu od silnice vlevo do uličky domy č.p. 53, 13, 68, 67, nad nimi, 

asi 150 m výše, samota „na Granejšku“ čp. 14. Při dalším postupu od uličky podél silnice vlevo čp. 18, 54 a 35 /bývalá 

kovárna/. Při dalším postupu nad domem č.18 do uličky vzhůru směřující, po její levé straně č.p. 90, 36, 19, 20, 51, 41, 

38, 23 /těsně pod hořením rybníkem/ a za ním vlevo do krátké uličky čp. 34, nad ním, u samého výtoku z rybníka, 

stávalo se do r.1947 č.p. 42. a nad ním, blízko pod zámkem, č.p. 49.       

 Střed obce nad kovárnou /čp. 35/ vyplněn domy č. 47, vedle vpravo č. 43 /kdysi původní kovárna/. Nad č.p. 43 

pak domy č. 39 a 37 od kterého přes zahýbající silnici vpravo nová prodejna potravin s hostincem čp. 93. Přesně nad 

prodejnou a nad silnici stará obecní pastouška č.p. 22, vedle ní vlevo č.21 a dále vzhůru č. 64, 44, 88, a 40 /nad hořením 

rybníkem/.  Ve středu dolení části obce, vpravo i silnice proti domu č. 12 je č. 15 a nad ním č.17.  

 Po pravé straně silnice od zdola do vsi č. 63. Nad ním výše, vpravo při ohbí, podél původní obecní cesty a proti 

dolenímu rybníku č. 71 a 8 za kterým do krátké uličky vpravo zastrčena č.p. 7 a 2. Nad č. 8 vzhůru jsou čp. 57, 52, 50, 

1, 6 a č.p. 5 stojící už těsně pod záhybem silnice ze vsi k Dobrovici. Nad tímto záhybem, přes silnici nad č.p.5, je č.p. 65, 

4, 66 a 3, které se už dotýká hořeního konce ulice na Průhonek. Proti němu, ve vnitřním záhybu silnice bývalý obchod 

čp. 48.             

 V hoření frontě domů, směřující ke dvoru, jsou severně podél silnice č. 24, 25, oba těsně před demolicí. Před 

č. 25, těsně pod silnicí, zděná kaplička z r. 1840. Vedle č. 25 jsou postupně č.p. 26, 16, 27, 59, 28, 29, 30, 31, dvůr č 32 

a zámek 33. Na prostranství dvora stojí malý, dnes už neobývaný domek č. 62. U západního výchovu ze dvora vlevo č.p. 

60 / bývalý deputání dvorský dům/. Asi sto metrů za dvorem, směrem ke Chloumku, vlevo pod silnicí, bývalá samota 

„Černovna“, nyní s čís. pop. 61, 45, 69, 70 a 87.         

 Průhonek. Při silnici od Vinařic k Dobrovici, proti odbočce vzhůru na Průhonek je č.p. 86. Na Průhonku, po pravé 

straně cesty, je nejníže položený dům č.p. 82. Nad ním, kde je vpravo na Průhonku ulice, stojí pořadem pod ulicí, 

směrem k východu č.p. 77, 76, 75, 74, 73, 72 a 85. Nad ulicí, směrem k východu č.p. 78 79, 80, 42, 81 a 92. Přesně proti 

průhonecké ulici, západně u průhonecké cesty č. 84-. 
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Po loňských pozitivních ohlasech jsme se rozhodli opět se připojit k TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRCE.  Tato sbírka je organizována 

Charitou Česká republika a v ní sdruženými lokálními charitami. Finanční dary budou koledníci vybírat v sobotu 7.1.2023 do 
zapečetěné kasičky.  

Doufáme, že Tři králové přinesou zahájení dobrého roku dobrým skutkem a radost darujícím i obdarovaným. 

Kontakty VL: Editace text - Kamila Slaná, Editorial - Jiří Kohout, Info obce – Petra Tůmová, Společenská kronika: Vladimíra 
Bečvářová; Gramatická kontrola: Mgr. Alena Verflová; 

 www.obecvinarice.cz;  obecvinarice@obecvinarice, Obec Vinařice 65, Dobrovice 294 41; tel: 326386693    

 


